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Nordsjøen:
Vik svikter

Dag Hareide:

— Litt saktere
mot stupet!

Regjeringen har lansert dette budsjettet som et miijøbudsjett.
Det er det ikke. Det er et budsjett som gir tre prosent mindre
fart mot stupet, men det er ingen snuoperasjon, sier

generalsekretær Dag Hareide i Naturvernforbundet.
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— Regjeringen har et tillitspro
blem. Over 50 prosent av fol
ket mener den bare prater eller
er maktesløs nar det gjelder a
redde miljøet. Dette budsjettet
viser at regjeringen ligger langt
etter det folket den skal lede.
I-ler finnes ikke noen satsing
som vil redde herken Nord
sjøen. skogene eller naturarven
— og langt mindre hindre kli
maet fra å løpe løpsk. sier I-lar-
cide.

Tre halve seire
— I dette budsjettet noterer ‘ i
tre halve seire og mange neder
lag. Det er bra at det innføres
CO-avgift og miljøavgifter pa
kunstgjødsel og plantevern
midler. Det er bra at heilgnin
ger til det klassiske naturvernet
far en viss vekst og at det na
endelig kommer en satsing pa
spesialavfall.

Men det som kalles CO-av
gift er det nesten bare bilbru
kere som ma betale. Fivorfor
er flvbensin unntatt? Hvorfor
skal ikke denne avgiften ogsa
ramme oljeplattformer og in
nenriks sjøfart, som tilsvarer
mye mer enn bilbruken. spør
Hareide.

Kollektivtrafikk
1-lareide mener ogsa at regje
ringen er darlige taktikere: —

Na nar det er mulig å fa et fler
tall for å begrense bilbruk.
trengs det samtidig en storsat
sing l) kollektivtrafikk. Men
budsjettet vil føre til darligere
tilbud pa buss og trikk. NSB
far ingen reell vekst, mens øk
ningen pa veibudsjettene er
dobbelt sa stor som jernbanen.

Vi vet at vi ma ut av oljeal
deren for a unnga drihusef
fekten. men det satses bare 22
millioner kroner pi forskning
pa alternative energikilder som
for eksempel solkraft. Det til
svarer mindre enn helikopter
hangaren som Forsvaret vil
bygge pa Bardufoss. Samtidig
fortsetter man et forsknings
program pa atomkraft som er
mange ganger sa stort. Nord
menn Ønsker ikke å satse pa
atomkraft.i framtiden. Vi øns
ker heller ikke mer hØyradio
aktivt avfall i landet. Oljealde—
ren ma avløses av solalderen,
ikke atomalderen, sier Harei
de.

ENØK ned
— Bevilgningene til energiøko
nomisering gär ned, selv om
energiministerens egne bereg
ninger viser at sparing av ener-

gi tilsvarende en Alta-utbyg
ging kan gjøres til en tredel av
det det kostet å ødelegge Alta-
elva. Norge vil fortsatt være en
storsløser av energi og fortset
ter å ligge 70 prosent over gjen
nomsnittet av vestlige land. pa
peker Hareide.

— Dersom man i løpet av vin
teren bestemmer seg for a byg
ge et gasskraftverk, vil man
ogsa slippe ut CO som tilsva
rer 15 ganger mer enn det man
vinner med a innføre CO,-av
giften. Det vil ødelegge tilliten
til Norge som et land som gar
foran for a redde klimaet.

Lite SFT
Hareide noterer seg forøvrig at
Norge har det minste foruren
singstilsynet i OECD-landene.
SF1’ far ingen nye stillinger i
ar.

Hareide oppfordrer opposi
sjonspartiene til a gjøre det
beste ut av situasjonen: — AP,
SV og Fremskrittspartiet bØr
gjøre det klart at dette ikke er
et miljøbudsjett. men ogsa gjø
re sitt til at det blir det. Og de
rn for all del ikke ødelegge et
av de fa tilløpene til snuopera
sjon i budsjettet, nemlig forsla
get om en C02-avgift. Gjør dc
det, blir budsjettet enda verre.
sier Hareide.
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ANDERS (;JESVEK

Bevilgningen pa 2,8 millioner
kroner i driftstilskudd er en øk
ning pa 10 prosent fra forrige
gang. og er bevilget over Mil
jøverndeparternentets bud
sjett. Generalsekretær i Natur
vernforhundet. Dag Hareide,
sier at bevilgningen er som for-
ventet.

— Miljøorganisasjonene er et
av de beste stedene bruke
rniljØpenger. en enclring til bes
te Tor miljøet er avhengig av
folkelig deltakelse. Miljømyn
dighetene er avhengig av vart
press som motvekt til det kon
stante presset fra næringslivet.
sier Flareide.

KJETIL BRAGLI
ALSTADHEIM

I 1991 skal det brukes dobbelt
sa mye penger pa å ruste opp
veinettet i forbindelse med OL
som det skal brukes til forbed
ring av jernbanenettet. NSB
far dessuten bare to av de itte
togsettne som trengs.

NSB far 46.6 millioner kro
ner til a roste opp stasjoner og
hygge nye krysningsspor. mens
veiene skal forhedres med det
dobbelte. 90.5 millioner.

NSB er fornøyd med bevilg
ningen nar det gjelder selve ba
nen til Lillehammer. Imidlertid
legger ikke statsbudsjettet opp
til at NSB skal ha noe å kjøre

Miljøheimevernet
På Miljøverndepartementets
budsjett er det ogsa satt av 2,3
millioner kroner til oppstarting
av Miljøheimevernet. Gjen
nom Familie- og forbrukercle
partementet er det bevilget
200.000 kroner til samme for-
mai.

Miljøheimevernet skal være
en omfattende folkelig aksjon i
regi av N aturvernforbundet.
Malet er å mobilsere et bredt
miljçiengasjernent. Kirken. Rø
de Kors, Norges Velforbund
og flere andre organisasjoner
skal delta i Miljøheimeernet. I
1991 skal prosjektet prøves ut i
tre fylker.

med til OL. NSB mener de
ihvertfall trenger atte nye nær
trafikksett. I statsbudsjettet er
det hudsjettert med tre. og dis
se skal finansieres ved salg av
eiendommer.

— Egentlig er det snakk om
en netto tilvekst pa to togsett
fordi det ene ma regnes som er
statning for det som ble kolli
sjonsskadd ved Lvsaker. sier
informasjonssjef i NSB. Reidar
Hoymork.

— Dette viser pa nat pratet
om et miljøvennlig OL har vært
svada fra politikernes side. På
en rekke områder er det alle
rede for sent å lage et miljø-
vennlig OL. Men selv nar det
fortsatt er mulig å gjøre det lar
politikerne være å tenke miljø,
mener Killingland.

— Dette minner ikke mye om
de fine talene om å minske for
urensningen fra veiene. Nar re
gjeringen samtidig som den
øker avgiften på bensin vil leg
ge ned jernbaneruter. er dob
beltmoralen fullkommen, sier
Leif Thue, leder i Norsk Jern
haneforbund.

De fire strekningene det er
snakk om er Kongsvinger — El
verum. Drammen — Hokksund
— Hønefoss, Drammen —

Kongsberg. Narvik — Bjørne
fjell!Vassijjaure.

Kongsvinger — Elverum ten
kes nedlagt allerede 1. januar
1991. Antall reisende varierer
mellom 10-25 passasjerer per

investeringene.

KJETIL BRAGLI
ALSTADHEIM

Jernbane-budsjettet viser en
økning på 32.5 prosent i inves
teringer. økningen har sam
menheng med OL-investerin
ger og at arbeidet med Finse
tunnelen er framskyndet. Et
tredje viktig prosjekt er dob
beltsporet mellom Ski og
Moss.

Investeringsplanen følger
Jernbaneplanen som ble lagt
fram ifjor, med unntak av Fin-
se-prosjektet. De 81 millionene
som skal brukes til forseringen
av Finse-tunnelen kommer
imidlertid ikke fra ekstrabe

tog, bortsett fra helgetrafikken
som ligger noe høyere. Dette
skyldes blant annet at det kjø
res atte gjennomgaende buss-
par parallet med jernhane
strekningen. Enkelte busser
går samtidig med togene. I til
legg kjøres lokale busser mel
lom flere steder pa streknin
gen. heter det i Samferdselsde
partementets hudsjettforslag.

— Gjentar seg
— Den gamle historien gjentar
seg. Som alltid nar baner hal
ter, lager man rutefrekvenser
som ikke likner noe. Dermed
l,lir toget enda mindre attrak
tivt. Nar det som i dette tilfel
let ogsa gar åtte hussruter pa
rallelt med jernbanen, er det til
å gråte over. Man gir konsesjo

vilgninger. 51 millioner er om-
disponert fra budsjettene for
drift og vedlikehold, og 30 mil
lioner skal skaffes ved salg av
eiendommer.

NSB er svært kritisk til a
måtte selge eiendommer for a
finansiere investeringer. Ogsa
nar det gjelder investering i
materiell i forbindelse med OL
har regjeringen foreslått dette.
Tilsammen skal NSB selge ei
endommer for 50 millioner til
neste år.

— Det er håpløs ressursfor
valtning å selge ut for å løse et
midlertidig finansieringspro
blem. sier informasjonssjef
Reidar Høymork i NSB.

ner over en lav sko. for at bus
sene skal kjøre parallelt med
elektrifiserte baner, sier Thue.

Lokaltogene fra Drammen
til Hnetoss og Kongsberg,
samt motorvogna fra Narvik til
svcnskegrensa foreslas innstilt
fra 2. juni 1991. Lokaltogene i
Drammens-området kan er
stattes av hussruter som alle
rede er etablert. og lokaltrafik
ken mellom Narvik og Bjørne
fjell skal betjenes av gjennom—
gaende tjerntog. sier
Samferdselsdepartementet.

— Vi regner med protester
der hvor nedleggelsene skjer,
og vi er beredt til å følge opp.
Det skal bli vanskelig for noe
parti å legge ned jernbanelin
jer. samtidig som man snakker
om miljø, sier Thue.

NSB er ogsa skeptisk til at
Finse-forseringen skal finansie
res ved a omdisponere penger.

— Med såpass usikkert inves
teringsbudsjett kan vi risikere
at Finse-tunnelen og dobbelt
sporet Ski-Moss blir satt opp
mot hverandre, frykter ncstle
der i Natur og Ungdom. Asne
Berre Persen. — Resultatet kan
bli at begge prosjektene for
sinkes.

Finse-tunnelen er et av de
mest lønnsomme prosjektene
til NSB. I tillegg til store inn
sparinger på vedlikeholdsbud
sjettet, betyr tunnelen at reise
tida mellom Bergen og Oslo re
duseres med en knapp time.

Støtte til
flyplass
For andre år på rad vil
regjeringen gi statsstøtte
for å opprettholde
flyvningene til Fagernes
Lufthavn. Jernbanen til
Fagernes ble lagt ned 1.
januar 1989 fordi den
ikke lønte seg.

4.7 millioner kroner foreslar
regjeringen å bevilge til «betje
ning av fl) ruter pa Fagernes
Lutthavn». Den flunkende nye
flyplassen har vært en okono
misk fiasko. Flyplassen stod
ferdig ifjor, men ruteflyvninger
til Fagernes startet først i sep
tember i ar, og da med stats
støtte.

En forutsetning for statssub
sidien er at Fagernes kommune
og Oppland fylkeskommune
punger ut med minst like mye.
Tilsammen blir støttebelopet
omlag 9 millioner kroner.

Samarbeid
med øst-
Europa
Norge vil årlig fram til
1995 innbetale 11 mil
lioner kroner til Det
Nordiske Miljøfinansier
ingsselskap, NEFCO.
Selskapet skal gå inn
med risikokapital i
miljøprosjektsamarbeid
mellom østeuropeiske og
nordiske bedrifter.

Kostnadene ved å redusere ut
slippene i øst-Europa er langt
lavere enn i Norden. Derfor gir
penger brukt på rensetiltak i
øst-Europa langt større uttel
ung for miljøet. Regjeringen
legger stor vekt på å overføre
teknologi. Norge vil særlig kon
sentrere seg om et samarbeid
med Sovjetunionen. Tsjekko
slovakia og Polen. I løpet av
høsten vil Norge trolig inngå en
samarbeidsavtale om miljøvern
med Tsjekkoslovakia. Norge
har allerede slike avtaler med
Sovjetunionen og Polen.
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Full uttelling for
Miljøheimevernet
Regjeringen går inn for at Norges Naturvernforbund
får 2,8 millioner kroner i driftstilskudd neste år. I
tillegg disponerer Naturvernforbundet 2,5 millioner
kroner til oppstarting av Miljøheimevernet.
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Regjeringen vil
legge ned lokaltog
Samtidig som regjeringen lanserer miljøavgifter på bensin, foreslår den å legge
ned lokaltrafikken på fire jernbanelinjer. De fire strekningene er alle elektriske
og miljøvennlige, men utkonkurreres av bussruter som delvis kjører samtidig
som toget, parallelt med jernbanen.

RAGNHILI) SVEIJ

Giftiggrønn bok
Dersom den borgerlige regjeringen hadde brukt like

mye energi på å drive miljøpolitikk som den har

brukt på å lage den såkalte «Grønn Bok», ville (le
greid å gjennomføre den miljøpolitiske snuopera
sjonen som de gikk til valg på.

For selv om tiltakene som er nevnt bærer preg av å være tilleldig

sammenrasket. ma det ligge atskillig arbeid — og ikke minst fantasi

og kreativitet — bak regjeringens miljøpolitiske skrytealhum. For

hva skal man si om «en vesentlig standardhe ning av (lei overord—

nede vegneitet i Oslo, Bergen og Trondheim» — beskrevet som

miljøtiltak?
Grønn Bok bærer preg av en regjering mccl gode intensjoner,

men uten handlekraft. Miljødelen av budsjettet er proppi ulli av

små bevilgninger til alskens gode Formål. Når det kommer til de



Bedre
kontroll med
matvarer
Statens næri ngsm idde I tilsyn
skal få penger til a trappe opp
kontrollen av giftrester i mat
varer, foreslar Landbruksde
partementet. Malet er at det
innen 1993 årlig skal tas 40.00
prøver, mot 2000 i fjor. Antall
plantevernmidler som det letes
etter Økes ogsa. fra 35 til 130
stof ter.

Positivt
seivbilde
I følge Grønn bok vil
regjeringen bruke 12,1
milliarder kroner på
miljørelaterte tiltak i
statsbudsjettet for 1991.
Dette gir en økning på 15
prosent i forhold til den
anslåtte miljødelen i
forrige budsjett.

I Grunn bok har departemen
tene oppgitt hvilke deler av de
res budsjetter som er miljØrela
terte. Her blir alt fra tiltak mot
forurensning til restaurering av
prestegårdene tatt med. I følge
regjeringens Gn4nn bok skal [0
av 16 departementer bruke mer
penger på miljøet i 1991. Korn
munaldepartementet anslar a
bruke nøyaktig samme sum
som i fjor. De fem departe
mentene som regner med at de
skal bruke mindre penger pa
miljøet er Justis- og politide
partemnetet. Fiskerideparte
mentet. Familie- og forbruker
departementet. Finansdeparte
mentet og Olje- og energide
partement. En ringerunde til
departementene i forbindelse
med Grønn bok viser imidler
tid at anslagene har begrenset
verdi: «Jeg har kjempet i mot
at disse tiltakene skal bli mcd i
Grønn bok. mcii det har vært
umulig å bli hørt» og «vi matte
bare oppgi et tall for hvor mye
av arbeidet som er miljørele
vant», var blant svarene.
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Miljøverndepartementet fore
slår at det bevilges 18 millioner
kroner til arbeidet med de fyl
kesvise verneplanene. I tille
Ønsker man å Øke spesialfull
maktene til «avtale om hjelp og
handlegging» med atte millio
ner kroner.

— Svakheten med dette opp
legget er at man bare ser ett år
av gangen. sier Midteng.

Flan etterlyser både tidsplan
og hudsjettoversikt gjennomfø
ringen av verneplanen.

Dårlig signal
Også Stig Hvoslef i Verdens
Naturfond er skuffet over be-

RAGNHILD SVED

— Rammen for fiskeriavtalen er
ikke med i Fiskeridepartemen
tets hudsjettforslag. Derfor sies
det lite konkret om viljen til å
støtte kystfiskcflaten. slik at
den kan overleve mens ressur
sene bygges opp. Men i forsla

vilgningene til harskogvernet.
— Dette er et forferdelig dar

lig signal for harskogvernet i
Norge. I stedet tor å legge en
solid sum på bordet det første
aret. så gir Kristin Fulle Valla
signaler om det som vernesiden
og skogbruket frykter— nemlig
at dette vil trekke ut i tid og at
verneplanen gar en usikker tid
framtid i møte, sier Hvoslef.

Han papeker at dersom de
arlige bevilgningene ikke blir
større enn na, vil det ta ti ar å
gjennomføre verneplanen.

— Skogeierne skjelver nå i
huksene med tanke pa at ver
nearbeidet skal dra ut i lang
drag. sier Hvoslef.

Midteng i Naturverniorbun
det haper pa sin side at det na

get defineres mange små enhe
ter som noe negativt, mens en
flåte med få og store enheter
defineres som det mest lønn
somme. Dette er Naturvern-
forbundet helt uenig i. sier
Aasjord.

Hun er sterkt kritisk til sig
nalene om at havfiskefiåten
skal få støtte til å fiske i fjerne

kommer signaler i stortingsde
hatten som uttrykker klar vilje
til å gjennomføre verneplanen.

— Stopper dette opp. kan
takten i erstatningene bli for
sen. noe som gir skogeierne tid
og paskudd til å hogge i de på
tenkte vernearealene, sier
Midteng.

Ifølge Hvoslef har en av de
stØrste skogeierforeningene i
landet allerede anbefalt sine
medlemmer å hogge som nor
malt i de foreslåtte verneområ
dene. På P2s Miljøtelefon fre
dag formiddag. lovte imidlertid
statssekretær Per Kristian
Skulberg å fa til en avklaring så
raskt som mulig, riktignok uten
å gi en eksikt tidsplan.

strøk, hvilket i praksis betyr u
landsfarvann.

— De fartøyene som har øde
lagt hav-ressursene, skal få
støtte til å utplyndre ressursene
i den 3. verden mens de venter
på at fiskehestandene bygger
seg opp i våre farvann. Det er
uakseptahelt. sier Aasjord.

Selv om miljøtiltakene på
Landhruksdepartementets
budsjett er kraftig styrket, er
dette neppe nok til a oppfylle
malene i Nordsjø-avtalen. Av
talen krever at utslippene av
nitrogen og fosfor til sårhare
omrader i Nordsjøen halveres
innen 1995.

Norge ligger godt an til å nå
malet om halvering av fosfor
utslippene, gjennom byggingen
av kloakkrenseanlegg og tiltak
som allerede er i gang innen
landbruket. Nitrogen-utslippe
ne er mer problematiske. Bare
5 prosent av Hitrogenet i
kloakken fjernes med dagens
renseteknikk. For landbrukets
del ser det ut til at nitrogenut
slippene bare kan reduseres
med 20 prosent. Tiltakene i
budsjettet gjør ikke utsiktene
vesentlig bedre.

Ingen løfter
— Vi skal ikke love mer enn vi
kan holde på landbrukssida.
Malene står fast. men med de
tiltak som ligger i budsjettet
na. skal det bli hardt a oppfylle
dem. sier Hille Valla.

SFT-direktør Rensvik mener
det er god grunn til å tvile på
om Norge kan nå malsettingen

for Nordsjøen. Han mener
kunstgjødsel-avgiften på 15
prosent er alt for lav, og min
ner om at landbruksokonomer
har beregnet at kunstgjødsel
prisen ma tredobles dersoni
Nordsjp-malene skal nås.

— Som fagmann har jeg
skrekk for miljøavgifter som
bare øker kostnadene og ikke
fører til et bedre miljø. Når jeg
sier at avgiften er for lav, er det
fordi Landbruksdepartementet
har forkastet stort sett alle and
re virkemidler, sier Rensvik.

Landbruksminister Anne
Vik sier hennes vurdering er at
landbruket er i rute i forhold til
forpliktelsene i Nordsjø-avta
len.

Inntektskilde
Jarleif Nordheirn i Landbruks
departementet sier at kunst
gjodsel-avgiften vil ha minimal
betydning for miljøet, men at
signaleffekten er viktig. Ho
vedhensikten med avgiften er
likevel å skaffe penger til tiltak
som skal ha effekt, sier Nord
heim.

Også han er usikker på om
Nordsjø-avtalen kan oppfylles,
og viser til forskere som sier at
det i praksis er umulig å na
Nordsjø-malene for landbru
kets del.

Av de 74 millioner kronene

som kunstgjødselavgiften og
avgiften pà plantevernmidler
bringer inn, går 27 millioner til
det såkalte areal- og kultur
Iandskapstilskuddet. For å få
dette tilskuddet ma bøndene
oppfylle visse grove krav. For
eksempel kan de ikke fylle
igjen hekker og grøfter eller
fjerne åkerholmer og steingjer
der. Men andre ord er dette til-
skuddet en (lei av overføring-
ene til landbruket, og ikke et
spesielt miljøtiltak, slik som
Landbruksdepartementet
fremstiller det.

30 millioner kroner blir gitt
som tilskudd til bønder som lar
være å pløye om høsten, et til
tak som regnes hade som effek
tivt og økonomisk gunstig.
I Ivor langt man kommer med
30 millioner er noe usikkert.
men Nordheim sier pengene
skal settes inn der hvor cr0-
sjons-problemene er størst.

— Dette krever en storstilit
registrering av utsatte områ
der, og i så måte er det en for
del at det ikke bevilges sa mye
penger til dette i første om
gang. mener han.

Etter det N&M Bulletin
kjenner til, ønsket imidlertid
Miljø’<erndepartementet at
denne posten skulle være mer
enn dobbelt så stor.

— Ingen
snuoperasjon
— Budsjettforslaget fra
Landbruksdepartementet
er et signal om de små
stegs politikk, sier Erik
Solheim, leder i
Naturvernforbundets
jordbruksutvalg.

— Vi hilser i og for seg miljøtil
takene velkommen, men be
klager at budsjettet ikke vars
ler en omfattende nok omleg
ging av landbruket, sier han.

Solheim sier Naturvernfor
bundet holder fast ved at effek
tivitetskravene må dempes for
a oppnå en hærekraftig utvik
ling, og at regjeringens opplegg
for videre effektivitetsskjer
ping dessverre vil forsterke
mil jøproblemene.

— Reparasjonstiltakene som
departementet Ønsker å gjen
nomføre kan nok dempe de ne
gative følgene for naturen.
men de innebærer ingen snu
operasjon. Budsjettforslaget vil
føre til at landbruket svekkes
som næring. I lys av den kata
strofale matvaresituasjonen
glohalt. vil dette ogsa redusere
grunnlaget for å forsyne det
norske folket med mat i framti
da, sier Erik Solheim.

Gasskraft
verk
Olje- og energidepartementet
setter av 7.9 millioner kroner
til «planlegging innen gassekto
ren». I klartekst betyr dette ut
redning av gasskraftverk i
Midt-Norge.

Dette tallet er lavere enn det
som er brukt de to foregaende
år. 11990 brukes det 13.4 milli
oner statlige kroner til slik ut
redning.

Verneplan
Olje- og energidepartementet
setter a 0.5 millioner kroner
til ferdigstilleise av Verneplan
IV. I løpet av 1991 skal planen
ut på høring og skal legges
fram for Stgortinget sammen
med Samlet plan i 1992.
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Svak oppfølging av
barskogplanen
Naturvernforbundet og Verdens Naturfond er sterkt kritiske til
regjeringens oppfølging av barskogplanen.

— Vi skulle gjerne ha sett en tidspian



— Uforståelige
unntak
— Det er uforståelig at
regjeringen unntar store
deler av C02-kildene, for
eksempel flybensin, sier
forsker Knut Alfsen i
Statistisk Sentralbyrå.
Alfsen understreker
imidlertid at han hilser
avgiftene velkommen,
fordi det er positivt at
noe i det hele tatt gjøres.

Av GUNNAR BOLSTAD

Det er tilsynelatende en omfat
tende pakke av mi ljøavgifter
som den borgerlige regjeringen
legger fram. En nærmere gjen
nomgang viser at en rekke sek
torer er unntatt fra avgiftene.

— Dette er en uthuling av sy
stemet og en bjørnetjeneste
mot miljøvernet. Regjeringen
misbrukcr miljonavnet for a
innfØre nye skatter. CO-avgif
ten er ingen CO-avgift. sier
Alfscn. som sto sentralt i arbei
det mcd den såkalte SIMEN
rapporten. en analyse av ulike
tiltak for begrense utslippene
av blant annet CO2 som ble of
fentliggjort i 1989.

Økonomisk
vekst
Økonomisk vekst er
gjennomgangsmelodien
også i neste års nasjo
nalbudsjett. økt privat
forbruk er ikke bare et
resulatat, men også et
mål for regjeringens
økonomiske politikk.

økningen i det private forbru
ket er beregnet til omlag to
prosent i året fram til 1992-93.
Finansdepartementct har imid
lertid ikke Ønsket å benytte seg
av en modell som kan beregne
utslippsrnengder i forhold til
økonomisk vekst. En slik mo
dell foreligger i Statistisk Sen
tralbyrå.
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— Det er prisverdig at den bor
gerlige regjeringen nå endelig
er pa banen med de lenge vars
lede miljøavgiftene Selv om
avgiftene er for sma til at de får
noen betydelig effekt, er dette
en god begynnelse, sier Killing
land.

— Det er en misforstaelse at
miljøavgifter på bensin rammer
de med lave inntekter eller folk
i distriktene spesielt hardt.
Dette er motbevist en rekke
ganger, blant annet av Statis
tisk Sentralbyra. Derfor blir
det ekstra galt nar SV og AP

legger fram:

— Det innføres en C02-avgift
på bensin pa 60 øre pr. liter.

— Det innføres en C02-avgift
pa mineralolje på 30 øre pr. li
ter.

— Den svovelgraderte tillegg
savgiften på mineralolje økes
med 2 øre pr. liter pr. 0.25 pro
sent svovelinnhold.

— Det innføres fritak for
grunnavgiften på mineralolje
på 32 Øre pr. liter for innenriks
sjØfart. Fritaksordningen om
fatter ikke den nye C02-avgif-
ten.

— Avgifter på miljøskadelige
batterier hvor innholdet av
kvikksølv. kadmium og bly
overstiger visse verdier økes
fra 2 til 3 kroner pr. stk.

forsøker å bruke rniljoavgifte
ne i et spill om skattepolitikk.
Miljovern er et overordnet
maI. Statsbudsjettets skatte
profil blir en helt annen debatt.
som Naturvernforbundet ikke
onsker å bli trukket inn i.

Generelt sett er det imidler
tid ikke ønskelig at folks totale
skattetrykk skal øke pa grunn
av miljøavgiftene og politiker
ne bør finne metoder for å
motvirke eventuelle sosiale
skjevheter som oppstar. I førs
te omgang er det viktigste åfa
edtatt miljøavgiftene. Deret
ter far man flikke pa systemet.
sier Killingland.

— Fritaksordningen mmcml
oljens grunnavgift for fiskere
registrert i Garantikassen for
fiskere avvikles ikke for 1991.
men opprettholdes som en
midlertidig ordning.

— Det legges opp til en vide
reføring av økt vektandel og
redusQrt verdiandel i engangs
avgiften pa personbiler slik at
vektavgiften utgjør 50 prosent
av samlet engangsavgift for en
gjennomsnittsbil.

— Det foreslås å innføre vrak
pantavgift pa 700 kroner og en
pantutbetaling pa 1.001) kroner
for snøscootere.

— Det innføres en miljørela
tert landingsavgift ved de to
mest støybelastede flyplassene

Bivirkninger
— Man ma ikke ære mer opp
tatt av bivirkningene av medisi—
nen enn av selve svkdommen.
sier AUF-leder Turid Birke
land. — Miljøavgifter er helt
nødvendige for å dempe bil-
bruken. Men for å oppna en
skikkelig effekt ma de komhi
neres med andre tiltak, for ek
sempel en kraftig satsing l)I
kollektivtrafikk. Jeg vil advare
Arbeiderpartiet mot å gå i mot
miljøavgifter. i stedet bør ar
beide for en bedre sosial profil.
sier i3irkeland.

Fornebu og Bodø.
— Miljøavgiften på nitrogen/

fosforinnholdet i kunstgjødsel
økes med omlag 100 prosent i
1991. og hoveddelen av inntek
ten tilbakefres til miljørettede
tiltak i landbruket.

— Miljøavgiften på plante
vernmidler Økes. og inntekt
søkningen går til tiltak under
handlingsplanen for redusert
bruk av slike midler.

— Fra 1. juli innføres det en
avgift på 40 kroner pr. kilo
KFK dersom bransjen ikke
greier å nå reduksjonsmalene.
En tilsvarende klausul lå inne i
år, men avgiften ble ikke inn
ført.

ANDERS GJESVIK

Pa budsjettet for 1991 er det
satt av 60.5 millioner kroner i
Miljøverndepartementet og 30
millioner kroner i Næringsde
partementet til utvikling av

miljøteknologi. Pengene skal
disponeres av SFT og Norges
Teknisk-Naturvitenskapelige
Forskningsråd (NTNF). SFT
har nesten fått doblet sin be
vilgning til miljøteknologi.
med 54 millioner kroner i 1991.
Men det følger ingen nye stil
linger med pengene. det er
fortsatt bare en person som
skal koordinere miljøteknolo
gien i SFT.

— Utviklingen av ny miljø-.
teknologi bør skje samtidig
med at vi skjerper miljøkrave
ne til bedriftene. så strenge
krav at det blir tilstrekkelig
kraft i utviklingen av miljøte
knologi. Et eksempel er off
shoreindustrien og kjemikali
eutslipp. Hvis vi klarer å stille
kravene, kommer industrien til
å utvikle teknologien. Det
samme gjelder utslipp av mil
jøgifter. Men på så kompliserte

LILLY NÆSS

Statens Forurensingstilsyn har i
alt 238.5 ansatte. Til sammen
ligning har Institutt for energi-
teknikk (IFE) — som baserer
omlag halvparten av sin virk
somhet på atomforskning — i

()mradcr som miljøgitter. kre
ver en skjerping av kravene at
vi far storre personalressurser
enn vi har i dag. sier Rensvik.

Klarere rammer
Fagsjcf Tore Kilhngland i Na

turernforhundet mener at re
gjeringen må sørge for at det
blir stilt større krav til industri
en.

— Regjeringen taler varmt
om markedsøkonomi, samtidig
som den subsidierer utviklin
gen av miljoteknologi for mc
ringslivet. Hvis regjeringen
skjerpet miljøkrave ne til be
driftene. ville hedriftsledemne
bli motivert til å utvikle den
nødvendige miljøteknologien
selv. Strengere miljøkrev ville
gi miljøteknologien klarere
rammer. Da kunne den utvikle
seg mot framtida, og ikke bare
prøve å rette OPP dagens pro
blemer. Det ville også være
bedre for bedriftene a planleg
ge etter langsiktige mål. sier
Killingland.

Krav regulerer
Prosjektleder for miljøteknolo
gi ved NTNF. Svein Erik Høst.

alt 520 ansatte. Sammenligner
man antall ansatte i SFT med
antall ansatte i miljØetatene i
både Sverige og Danmark.
kommer SF1 darligst ut.

— Det er ikke noe mål i seg
selv å bli et stort byråkmati,
men SFT klarer ikke løfte store

er enig i at strengere krav er
bra for miljøteknologien.

— Det er apenbart at myndig
hetene gjennom krav regulerer
markedet for miljøteknologi.
Men strengere krav ma kombi
neres med skikkelige tidsfrister
for nar kravet trer i kraft. Mil—
jt’teknologibedriften ma rekke
å utvikle den nye teknologien.
Bedriftene som skal bruke den
må få tid til å vente på norsk
teknologi, slik at de slipper å
løpe til utlandet.

Det er også viktig at myndig
hetene ikke vakler etter å ha
annonsert et nytt krav, for å

uugå usikkerhet. Et eksempel
er Nordsjøavtalen som påla
Norge a halvere utsiippene av
nitroegen og fosfor. Kaldnes
miljøteknologi satset flere mil
lioner kroner pa å utvikle en
biologisk renseprosess for å
fjerne nitrogenutslipp ved ek
sisterende renseverk. Rett et
ter gikk Norsk institutt for
vannforskning kraftig i mot
NordsjØavtalen. Den slags
usikkerhet er svært ugunstig
for utviklingen av miljøtekno
logi. sier Høst.

forurensingssaker innenfor for
eksempel offshore-industrien
med bare to årsverk. når olje-
industrien stiller opp med hun
dre. Vi blir dermed hele tiden
tvunget til å bruke dyre konsu
lenter til for eksempel 800 kro
ner timen.

Senter-
ungdommen
mellom-
fornøyd
Lederen i den tidligere
så opprørske Senterung
dommen, Anne Jortveit,
sier seg fornøyd med
miljøvernministcrens
innsats for budsjettet. —

Budsjettet er ikke godt
nok i forhold til miljø
utfordringene, men det
er et skritt i riktig
retning, sier Jortvcit.

RA(;NHILD SVED

Senterungdommen krevde tid
ligere i år at MiljØverndeparte
mentets budsjett måtte få en
like stor Økning som sist, vel 24
prosent. mens resulatet altså
ble bare 13.3 prosents økning.
Men dette er ingen grunn til å
kreve miljøvernministerens av
gang. sier Jortveit.

— Jeg tror hun har gjort alt
hun



13 millioner
til miljoorga
nisasjoner

Miljøverndepartementet vil gi
vel 13 millioner kroner i ti]-
skudd til ulike miljøvernorga
nisasjoner. Norges Naturvern
forbund frir mest, 2,8 millio
ner. Forøvrig fordeler til
skuddene seg slik:
— Norges Jeger— og tiskerfor
hund: 1.72 mill.
— Foreningen til norske For
tidsminners Bevaring: 1,50
mill.
— Interkommunale friluftsrad:
1,44 mill.
— Den norske Turistforening:
1.29 mill.
— Framtiden i vare hender: 0.94
mill.
— Norges Velforbund: 0.70
mill.
— Norsk Ornitologisk For
ening: 0.50 mill.

Andre organisasjoner. deri
blant Friluftslivets fellesorgani
sasjon og Forbundet Kysten.
får tilsammen 2.26 millioner
kroner.

Papir og
plast
prioriteres
Miljøverndcpartementet vil i
1991 prioritere gjenvinning av
plast, papir og organisk avfall,
heter det i departementets
budsjettforslag. Bedrifter som
vil bruke avfall som ravare kan
fi midlertidig støtte. Riset bak
speilet er trusselen om at for
urensningsloven kan bli brukt
til å palegge gjenvinning. der
som industrien selv ikke tar ut
fordringen alvorlig nok. I’apir
industrien kan for eksempel bli
palagt bruk av returpapir nar
konsesjonssøknad for nye pa
pirmaskiner behandles. Det vil
også bli vurdert a g inn med
flere millioner i støtte til større
prosjekter for å sikre avtaket
av sortert avfall, heter det.

energiteknikk (IFE).

LILLY NÆSS

IFE er et nasjonalt forsknings
institutt som baserer omlag
halvparten av sin virksomhet
pa atomrelaterte oppgaver.
Blant annet bistar instituttet
myndighetene i forbindelse
med internasjonale kjerne
kraftspørsmal. for eksempel i
Det internasjonale atomenergi
hyraet (IAEA) og OECDs
kjernekraftbyra (NLA).

I budsjettforslaget for Olje-
og energidepartementet
(OED) går regjeringen inn tor
å forlenge den internasjonale
avtalen vedrørende 1-lalden-
prosjektet for tre nye ar, og re
gjeringen ber om Stortingets
samtykke til at Institutt for en-

LILLY NÆSS

— Etter at man i 20 ar har snak
ket om fornvbare energikilder.
er den satsingen vi na ser for
flau. Skal vi etter oljealderen
satse pa atomalderen eller sol-
alderen? spor Hareide, etter å
ha konstatert at atomforsknin
gen i regjeringens budsjett far
omlag tre ganger mer penger

ergiteknikk (IFE) slutter seg til
denne avtalen.

Prioriterer
atomforskning
I hudsjettforslaget heter det
ogsa at departementet priorite
rer atomforskningen. deriblant
I lalden-prosjektet og aktivite
tene pa Kjeller. Regjeringen
Ønsker blant annet at 29 millio
ner av IFEs totale bevilgning
pa 92 milllioner kroner skal gå
til Halden-prosjektet. I bud
sjettforslaget kan i ogsa lese at
OED ser pa I {alden-prosjektet
som et virkemiddel for a opp
rettholde kompetanse pa kjer
nekraftomradet.

— Slik kompetanse er viktig
for a kunne bedømme sentrale
sikkerhets-teknologiske IJro

enn for’kning pa forny bare en
ergikilder.

Ifølge hudsjettforslaget far
forskning pa fornvbarc energi-
kilder 21.0 millioner kroner.
Atte millioner gar til hioenergi
via Norges landhruksvitenska
pelige forskningsrad (NLVF).
tre millioner til bølgeenergi via
Norges teknisk-naturvitenska
pelige torskningsrad (NTNF).
6,5 millioner til solenergi via

blemstillinger i relasjon til drift
av kjernekraftverk, heter det.

Natur ernforbundets gene
ralsekretar Dag 1-lareide rea
gerer sterkt pa dette forslaget.

— Jeg ser det ikke som noen
oppgave for Norge å forsyne
europeisk atomkraftindustri
med mer effektiv uran. Stortin
get ma si klart fra at de ikke
ønsker i forlenge denne avta
len. Prinsippielt syns jeg ikke
at Norge burde ha noe med
dette a gjøre. Det fins ingen
gode argumenter for å be holde
atomforskningen i Norge.
Svenskene Ønsker jo å nedleg
ge sin kjernekraft. så hvorfor
skal vi ha det. spør 1-lareide.

Han ønsker i stedet Økt sat
sing på forskning på alternative
energikilder.

NTNF. tre millioner til vind-
energi via Norges vassdrags- og
energiverk (NyE).

— Dette er ikke nok. Hvorfor
ikke satse hundre millioner
kroner pa forskning pa forny—
bare energikilcler og starte et
samarbeid pa dette feltet med
Danmark og Sverige? Slik kan
Norden virkelig komme i front,
foreslar Hareide.

LILLY NiESS

— Det er sjokkerende å fa et
forslag om å kutte ned pa
enøk-tiltakene. Enøk er bevi
selig Økonomisk lønnsomt, og
letter presset pa knappe ener
giressurser. EnØk kan ogsa
vare et bidrag til å fa opp sys
selsettingen, sier Erik Solheim,
og Hakon Blankenborg er enig
med ham.

— Hvis Kuwait hadde dyrket
gulrøtter, hadde vi aldri fått
krisen i Gulfeh. Krisen er en
krig om oljeressursene. I denne
sammenhengen satser altsa re
gjeringen pa et forskningspro
gram som gjør Norge enda mer
avhengig av olje. sier Solheim.

Han syns ogsa det er et mis
forhold mellom det som bevil
ges til enøk-tiltak og forskning
pa fornyhare energikilder. be
vilgningene til olje- og gasspro
sjekter. Han viser til Olje- og
energidepartementets budsjett-
forslag der det heter at «man
haper i fa ferdigutviklet en

i samme pressemelding star det
at det er foreslatt i alt 313 milli
oner kroner til energiøkonomi
sering. Det er en reduksjon pa
ti millioner fra i fjor. Det er gitt
tilsagn om støtte til enøktiltak
pa 50 millioner, og det skal
gjennomføres investeringer pa
250 millioner kroner. Samtidig
som tilskuddene til tiltak i sta
tens bygg Øker med 1,5 millio
ner, blir tilskuddene til tiltak i
kommunale- og fylkeskommu

konkurransedyktig og miljø-
vennlig gassmotor samt å ter—
diggjore en matematisk modell
for optimal tilpassing av gas
skraftverk i det norske energi-
system.»

— Dette kan vi ikke godta. Vi
ser adskillig mer fornuftige ting
å bruke pengene pa. Blant an-
Het kan de brukes til enØk-til
tak og til å forske pa fornyhare
energikilder. sier Solheim.

Markedskreftene
ikke nok
Hakon Blankenborg foreslar a
palegge energiselskapene a
gjøre enØk til en vesentlig del
av arbeidet. Han tror ikke mar
kedet alene er i stand til ti et
terspørre enØk-tiltak. Blanken
borg frykter at det reelle kuttet
i enØk-tiltak kan bli enda stør
re. og viser til forslaget om a
gjøre kommunalbanken om til
et statsaksjeselskap. En del av
rammene i banken går blant
annet til ulike enøk-tiltak.
Blankenborg frykter at darlige
re vilkar for Kommunalhanken

nale bygg. samt i industri og
næringshygg. redusert med
over 15 millioner kroner.

— Ja. det stemmer at bet ilg
ningene til disse enøktiltakene
gar ned med 15 millioner kro
ner. Grunnen er at pengene for
i ar ikke er brukt opp. Derfor
har man ikke funnet noen
grunn til å Øke budsjettet. Vi
kommer til å bruke 111 millio
ner på årets budsjett, slik at ti
til 15 millioner kroner vil bli
overført til neste år, sier byrå
sjef Tore Cijerløw ved OEDs
enøk-kontor.

kan komme til å virke inn på
enøk—tiltakene i kommunale—
og lylkeskomirninale bygg.

— EnØk—potensialet er stort.
men dette blir ikke utnyttet
godt nok. Omorganiseringen
av Norges vassdrags- og ener
giverk (NyE) med en egen av
deling for enØk og marked bur
de innehere mer handel, men
dette blir ikke gjenspeilet i

budsjettet. EnØk-tiltakenes
Øker svsselsettingen og har en
god distriktsprofil. fordi de re
duscr bedriftenes kostnacler,
sier Tore Killingland, Natur
vernforhundets fagsjef.

1{an mener at lave energipri
ser må ta en del av skylda for at
enØk-tiltakene ikke tar av, og
fnreslar at enk-tiltakene ti
nansieres pa en annen mate,
for eksempel som i Danmark.
Der tar E-verket opp lan på
enØk-tiltak for bedriften, som
bedriften kan betale tilbake
over strØmregningen. Til å be
gynne med er beløpet på reg
ningen konstant. men reduse
res etter hvert.

Atomforskning
Det er også verdt a legge mer
ke til at bevilgningene til Insti
tutt for energiteknikk (IFE) —

som baserer halvparten av
virksomheten sin pa atom
forskning — Øker med 5.9 pro
sent. I alt far IFE 92 millioner.
Riktignok driver IFE ogsa med
industriell energiteknologi.
som innhefatter enØk og enøk
informasjon, og ifØlge Grønn
bok skal 30.4 millioner av pot
ten fra OED gå til dette. Res
ten, 61.6 millioner, går altsa til
atomforskning. hvorav 29 mil
lioner skal gå til prosjektet ved

Kraftover
skudd
I Olje- og energidepartemen
tets budsjettforslag for Stat-
kraft pekes det gjentatte gan
ger pa det store overskuddet av
kraft som eksisterer. Budsjet
tet bygger pa en magasinhe
holdning pr. 1. august i år på
28.6 TWh. som er hele 97.4
prosent av maksimal magasin
beholdning.

Statskraftprisen foreslas økt
med fire prosent fra mai neste
ar, noe som tilsvarer forventet
infiasjon. Prisen blir da 22.6
øre p” KWh. Samtid under
streker departementet at det er
viktig at Statkraft i framtiden
far anledning til a reagere ras
kere til endringer i markedssi
tuasjonen og tilby mer fleksible
vilkår.

Hva dette vil ha av betyd
ning for enøk-arbeidet. sier de
partementet ikke noe om.

Halden-reaktoren. Til sam
menligning blir det bare fore
slatt 21.6 millioner til a forske
pa fornyhare cnergikilder I
den sammenheng er det inter
essant å merke seg utsagnet pa
side 15



Ekstaksjon- og
Separasjonsteknologi for
Resirkulering, Rensing

og Gjenbruk

MEGON AS
Postboks 122,
2007 Kjeller

Tel: (06) 80 64 50
Fax: (06) 81 98 70

HVA ER FORMÅLET?
Konferansen skal belyse utfordringer, strategiske

muligheter og potensiell lønnsomhet
ved utvikling av renere produksjon, miljoprodukter

og miljoteknologi i norske industribedrifter.

HVEM HOLDER FOREDRAG?
Harald Rensvik (SEP), Helge Fredriksen (NHO),
Ole Jørgen Hansen (St iftelsen Ostfoldforskning),
Kjell E. Almskog (EB) og Thorbjørn Ustaheim

(Norsk Energi).

HVILKE BEDRIFTER PRESENTERER SEG?
Norsk Hydro, Norske Skogindustrier,

Opplandchips, Elkem Technology, Kværner Engi
neering, Saxlund, Megon og Oceanor.

NÅR OG HVOR?
Konferansen arrangeres tirsdag 27. november

på Rica Hotel ()slofj ord i Sandvika utenfor Oslo.

INFORMASION OG PÅMELDING
Konferanseprogram fåes ved henvendelse til

Industribanken. Påmeldingsfrist:
Tirsdag 30. oktober 1990.

Deltakeravgift er kr 1.350,-. Ved påmelding av flere
personer enn en fra samme bedrift, er avgiften

kr 800,- for de øvrige deltakerne.

Norske Skog
Ho edkontoret:

7020 Skogn

Oslokontorut:
Vollseien 9—11.
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sommeren 1991.

ANDERS GJESVIK

Det er bevilget 30 millioner
kroner o er Miljø erndeparte
mentets budsjett til støtte for
en ombygging av de sterkt for
urensende nikkelverkene p
den sovjetiske Kol—hal”ova.
Dette er bare en tiendedel av
den summen \orge har sagt
seg illig til à bevilge over en
femarsperiode. Statssekretær
Kai Eide ved Statsministerens
kontor sier at (len lave andelen
pa neste irs busjett skyldes at
selve arbeidet med å bygge om
nikkelverkene begynner tid
ligst sommeren 1991. Den for-

ANDERS GJESVIK

Tilsammen L2S8 milliard er
regnet som miljorele ante l)U
Utenriksdepartemnetets bud
sjett, fordelt med 1,238 milliard
over bistandsbudsjettet og 50
millioner til utenriksforml.
Bevilgningen p’ bistandsbud
sjettet er en Økning pi 16,5
prosent fra forrige statshuds

melle avtalen mellom Norge og
Sovjet er ventet underskrevet
fØrst over nyttar. og prosjekte
ringen av ombvggingen er an
slatt til å ta 4—6 maneder.

Ekstrabcvilgning
i budsjettet for 1991 er det ap
net for å bevilge ytterligere 30
millioner kroner til Kola. hvis
arbeidet skulle komme sa langt
at det blir behov for dem. Det
blir ikke sagt hilket budsjett
disse pengene skal tas fra.

— En ekstra bevilgning til
Kola på 1991-budsjettet skal
ikke ga pa bekostning av andre
miljøtiltak som det er heilget
penger til, men jeg onsker ikke

jett. Storstedelen av pengene
skal brukes til å integrerere
miljøvern i bistandsprosjekte
ne. Særhevilgningen for miljo
tiltak pa histandsbudsjettet er

p 67 millioner kroner. Kon
krete miljøtiltak er vern av dyr
kingsjord, bedre forvaltning av
vannrcssurser, og kamp mot
avskogning og forørkning.

De 50 millionene som er be
vilget til utenriksformal skal

blant annet brukes til interna
sjonale miljokonferanser. med
hovedvekt pa FNs globale kon
feranse om miljø og utvikling i
Brasil i 1992. Pengene skal i til
legg brukes til i hjelpe u-lande
ne med å gjennomføre interna
sjonalt vedtatte oppgaver. Be
vilgningen skal ogsi dekke
Norges bidrag i kampen mot
internasjonale miljoødelggelser
i ulandene og øst-Europa.

Takk for støffen!

BJo-tex

Yrkesorganisasjonenes
Sentralforbund

TRYGGHET I EN DMSKIFTELIG TID
YS—oker sitt milieengasjement
YS—vil ha en gjensidig tilpasning

mellom den økonomiske politikk
og millopolitikk
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Byggestart på Kola
Regjeringen er villig til å bruke 60 millioner kroner i snitt i fem år

for å redusere forurensningen fra Nikkelverkene på Kola, men det
er bare bevilget 30 millioner for 1991. Statssekretær Kai Eide sier at

dette skyldes at ombyggingen av nikkelverkene tidligst vil starte
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opplyse hvilket budsjett som
er aktuelt, sier Eide.

Regjeringens vilje til a bruke
300 millioner kroner pa rense
teknologi pa Kola skyldes ikke
bare miljogevinsten. Tiltaket
vil ogsa gi store gevinster for
norsk næringsliv. Det er derfor
sannsynlig at en ekstrabevilg
ning pa 30 millioner kroner vil
bli lagt til \æringsdepartemen
tuts budsjett. H is tiltaket pa
Kola blir satt i gang neste ar. er
det ventet at det blir avsluttet i
1995/96. Da er det anslatt at
SO-utslippene fra nikkelver
kene vil være redusert med 98
prosent, og utslippene a tung
metaller med 95 pTOSei]t.
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ÇREvSJØ TRELAST AS

Økt miljobistand fra UD
På Utenriksdepartementets budsjett er det satt av 346 millioner
kroner til direkte miljøtiltak, og 941 millioner kroner til
miljørelaterte tiltak.
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DET MARINE MILJØ
Overvåkning, varsling, instrumentering og rådgivning
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Dette nummeret av N&M Bulletin distribueres til ledende
medlemmer av politiske organer over hele Norge i tillegg til de
faste abonnentene. N&M Bulletin kommer ut hver 14. dag og
dekker de løpende nyhetene innenfor natur- og miljøvern
sektoren. Hvis du ikke allerede er abonnent, bruk kupongen på
baksiden!
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Regjeringen innrømmer i statsbudsjettet at tiltakene i år ikke har bragt Norge nærmere målene om
reduksjon av NOx-utslipp og støy, stabilisering av C02-utslipp og overgang til kollektivtransport.

INGER SPRANGEN og
KJETIL HRAGLI
ALSTAI)HEIM

Samferdselsdepartementet
oppsummerer miljøtiltak innen
samferdselssektorcn, og ma
innrømme at utviklingen gar i
stikk motsatt retning av a løse
miljøproblemene

Det store miljøtiltaket innen
samfcrdsel i forrige periode var
0 innføre USA-krav til alle
bensindrevne personbiler. Med
(lette tiltaket regnet regjerin
gen med å redusere utslippet
av nitrogenoksider (NOx) mccl
30 prosent innen 1998, slik vi
‘1:ir forpliktet oss til internasjo
nalt. Men sO sviktet hilforhand
lerne.

Forutsetningen for nedgan
gen er nemlig at Ola Nord
mann kjøper 100.000 nye biler
hvert ar, slik at vi far byttet ut
de gamle bilene mcd nye kata
Ivsatorbiler. 11989 ble det bare
solgt 40.000 nye biler. Da blir
det vanskelig 0 mi malet for re
duksjonen i NOx, eller som det
heter i budsjettet: «Dette er et
forhold som kan trekke i ret

ning av at det kan ta lengre tid
:i malene for NOx..

Håpløst for C02
Malet for C02 er å stabiliseres
utslippene p0 89-niva innen år
2000. Na innrØmmer Regjerin
gen at utslippcne kan komme
til å Øke med 20-25 prosent
fram mot ar 2000 dersom det
ikke settes inn kraftige tiltak.

Regjeringen krysser fingrene
og høper at økte hensinavgifter
vil virke. I budsjettet star det
ingenting om hvordan den for
rige hensinavgiiten virket, men
trafikken økte med nesten en
prosent. så særlig effektiv var
den ikke.

Veier for miljø
11989 ble det bygget 349 kilo
meter nye veier og tre kilome
ter kollektivfelt. Resultatet i
1969 er faktisk en hel kilometer
mer kollektivfelt enn det regje
ringen hadde planlagt!

Blant de andre viktige miljø-
tiltakene regjeringen fikk til i
1989 var Teisen-krysset i Oslo.
E-18 gjennom Stavanger sent
rum. riksvei 14 inn til Bergen
og Fjell-linjen i Oslo. E-18

gjennom Stavanger fikk faktisk
miljøprisen for [989. Alle disse
tiltakene stør nevnt under ka—
pitlet støy og forurensning fra
vegtrafikken.

I regjeringens skrytealbum
for miljøtiltak. sakalt «Grønn
Bok», nevner Samferdselsde
partementet blant miljøtiltake
ne i [991 at blant annet veiut—
byggingen i de tre største by
ene vil fortsette.

Mye støy
11989 klarte egsesenet a reclu
sere støyen for 879 boliger. Det
var 20 flere enn planlagt. Med
tanke p0 at det bare er rundt
300.000 personer som er plaget
med støy, er dette et godt re
sultat. Da vil det ta rundt 150
r før alle er skjermet (2 i hver
bolig), hvis ikke nye personer
blir plaget med støy. Det blir
de dessverre.

Kollektiv
I 1989 fikk fvlkeskommunene
2,9 milliarder kroner til sam
ferdsel fra staten. Noe skulle
gå til fylkesveger. resten til kol
lektivtransport. 11969 nedprio
riterte de fleste fylkeskommu

ner samferdesel. I budsjettet
star det ingenting om resultate
ne av o erføringenc fra staten
eller av fylkeskommunenes pri
oriteringer. Det star heller in
genting om hva regjeringen
venter 0 fa ut av de rundt tre
milliardene som skal go til sam
ferdsel i fylkene til neste ar.
1-lar ikke regjeringen noen maI
for kollektivtransporten og vet
den ikke hvordan det gor?

11989 var trafikken pa jern
banen litt høyere enn i [988. et
ter å ha gatt ned i mange ar.
Fra 1986 til 1990 har persontr:i
fikken pa jernbanen sunket
med 2.1 prosent og goclstrafik
ken med 8.1 prosent. Satsingen
i 1989 var altsa ikke nok til å fa
folk til a reise med tog. 11991
skal innsatsen være omtrent
like stor som i 1990. Regjerin
gen regner da heller ikke med
noen vekst i jernbanetrafikken.

Flytrafikken sank i 1989 med
4.2 prosent. Chartertrafikken
gikk mest ned, med 33.6 pro
sent. Regjeringen pa sin side er
fornøyd med resultatene av
virksomheten, fordi flvplasse
ne er blitt bedre.

Navn/bedrift:

Adresse: —

Kan sendes
ufrankert

Norge.
Adressaten

vil beiate
portoen.

Postn r./sted:

JA, /eg vil abonnere på N&M Bulletin
Naturvernforbundets nyhetsbrev N&M Bulletin kommer
annenhver uke. Abonnement gjelder for ett år.

Jeg vil abonnere på eksemplar(er) av hvert nummer.

Abonnementstype (sett kryss):
Institusjoner/bedrifter kr. 250,—
Privatpersoner (ikke-medlemmer) kr. 150,—

LI Privatpersoner (medlemmer) kr. 120,—
TILBUD! 2 måneder GRATIS!
Jeg vil bli medlem, kr. 200,—

SVARSENDING
Avtale nr. 109 000/5 Pb.

Grünerløkka postkontor
0505 OSLO 5

i .. . - ,‘.-


